
Proces-verbal
Tncheiat Tn 9edinta Comisiei pentru utilitali publice 9i salubritate din data

de 15 septembrie 2023, ora 12.00

§edinta s-a desfa9urat prin mijloace electronice, prin interrnediul
platformei online de videoconferin la WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
15.09.2023 a domnului pre9edinte Nicorescu Nicorel.

NUME Sl PRENUME
MR I prezent
SECRETAR - MELCIU FLORIN – prezent
DEACONESCU cATALIN IONUT– prezent
STOFOR STEFAN – Drezent
TOMESCU HORIA – prezent
BADULESCU AURELIAN Drezent
MAXIM MARIUS cATALIN – prezent
STOICA IOANA – prezent

absent,LINMILITARU MARIAN C,

Ordinea de zi a 9edinjei comisiei comunicata prin convocare:

1. Proiectul de la punctul nr. 18 de pe ordinea de zi a 9edintei
C.G.M.B. din data de 18.09.2023, proiect de hotarare privind aprobarea
compensa+iei pentru acoperirea valorica a pierderilor financiare induse de
decalajele de aprobare a tarifelor practicate de operatorul CMTEB Tn
perioada noiembrte 2021 - ianuarie 2023 in prestarea serviciului public de
alimentare cu energie terrnica pentru populajie 9i includerea acesteia Tn
contractul nr. 7/29.11.2019 de delegare a gestiunii directe a serviciului
public de alimentare cu energie termica - activitalile de producere,
transport, distribu{ie 9i furnizare a energiei termice Tn arealul deservit de
Asociajia de Dezvoltare Intercornunitara Termoenergetica Bucure9ti-llfov.

Participa:
Doamna lonescu Roxana – Director Executiv, Directia Servicii

Integrate;
Doamna Mitran Maria – Director, Direc+ia Econornica, Compania

Municipala Termoenergetica Bucure9ti S.A.
Doamna Stratulat Adriana – reprezentant A.D.I. T.B.I.
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Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
Buna ziua!
Sunt prezenji in acest moment 7 din cei 9 membri ai comisiei, deci

este Tntrunit cvorumul pentru Tnceperea 9edinjei.
Pe ordinea de zi a 9edintei comisiei se afla proiectul de la punctul nr.

18 de pe ordinea de zi a 9edinjei C.G.M.B. din data de 18.09.2023.
Pentru Tnceput, va propun sa supunem la vot ordinea de zi.
Cu 8 voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi impotriva, ordinea de zi a

fost aprobata.
va multumesc!
ii rog pe invitati sa prezinte proiectul de astazi. Muljumesc!

/

I

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Daca fmi permiteti, a9 avea rugamintea fata de persoanele care sunt

aici ca, in ziua cand ne-a convocat domnul primar la 9edin A, sa fie 9i Tn
sala, pentru ca Tnteleg ca sunt alti colegi de-ai mei care vor sa puna ni9te
Tntrebari 98 sa poata fi lamuriti. Sau sa intre online, vad ca e online, nu 9tiu
de ce nu ne Tntalnim Tn sala. Ca sa nu se faca banuiesc de ras, nici colegii
de la PMP, nici de la PNL, nici Ia USR cand vor vota chestiile astea
Banuiesc ca asta a fost ideea, ca altfel am fi mers Tn sala, sa avem o
dezbatere, cel pujin pe punctul asta 3, care e cu semnul Tntrebarii cat casa.

Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
Eu a9 propune ca inijiatorii sa ne spuna cateva cuvinte despre acest

proiect, pentru Tnceput, ca sa Tntelegem cu to+ii despre ce este vorba.
Multumesc!

Doamna lonescu Roxana – Director Executiv. Directia Servicii
Integrate

Buna ziua! Sunt Roxana lonescu de la Direc+ia Servicii Integrate. in
perioada noiembrie 2021 - ianuarie 2023, Compania Municipala
Termoenergetica a Tnregistrat pierderi financiare induse de decalajele de
aprobare a tarifelor practicate de operator, ca urmare a Tntarzierii aprobarii
acestor tarife de catre autoritatea de reglementare A.N.R.E. in
corespondenta transmisa de catre Compania Municipala
Termoenergetica, analizata de catre Serviciul Termoenergetic, Direc+ia
Servicii Integrate 9i de catre Asociajia de Dezvoltare Intercomunitara
Termoenergetica, reies defalcati pe ani 9i Tn perioada mai sus amintita un
total de 406.528.744,67 de lei, valoare ce include si TVA-ul
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Propunerea de proiect consta Tn aprobarea acestei valori a
pierderilor financiare, dupa care urmeaza un act aditional care ar trebui
’incheiat la acest contract de delegare a gestiunii catre A.D.I. T.B.I., pentru
a putea include aceasta suma Tn macheta 4 din Anexa 7 a contractului.
Proiectul de hotarare mai cuprinde 9i o actualizare a valorii compensatiei
pentru acoperirea diferentei dintre prejul local 9i pretul local al energiei
termice facturate populajiei din Anexa 1 a acestui proiect care, de fapt,
este macheta 4 a contractului de delegare. Aceasta actualizare consta Tn
includerea Tn aceasta macheta a valorilor care au fost achitate pana la
acest moment catre Compania Termoenergetica.

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Deci eu Tnteleg a9a: veniti dumneavoastra 9i spuneji „noi, consilierii

generali, acum sa gasim resursa, s-o identificam Tn interiorul bugetului
Municipiului Bucure9ti 9i sa acoperim o pierdere generata de un ten,
respectiv de agen+ia de reglementare”. Corect?

Doamna lonescu Roxana – Director Executiv. Directia Servicii
Integrate

Da, corect.

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Asta are in minte initiatorul, nu?

Doamna lonescu Roxana
Integrate

Da.

Director Executiv, Directia Servicii

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Doamna, in care sistem de drept ati pomenit dumneavoastra, ca

pentru o paguba care nu Tmi este imputabila mie, eu sa o suport? Adica
de ce pana acum, daca au existat aceste sume care sunt purtatoare
inclusiv de penalitali, de ce nu a{i Tnjeles sa iI puneji in Tntarziere pe cel
care va pricinuie9te paguba? ca nu eu am pricinuit-o. Sau n-am Tnteles
eu bine sau ati Tncercat sa gastm o alta entitate care ne-a produs paguba,
in afara de aceasta autoritate de reglementare, spuneti-ne. Pentru ca
altfel, daca majoritatea va adopta aceasta hotarare, eu Ie fac plangere
penala individual, ma duc 9i Tn instanta sa anulez asta 9i ma Tndrept eu
personal catre A. N.R.E., care este sub ce cupola? Cine e stapanul acestui
A.N.R.E.?
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Doamna lonescu Roxana
Integrate

Ministerul Energiei.

Director Executiv, Directia Servicii

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Ministerul Energiei. Ministerul Energiei, doamna, sa va dea banii, nu

Consiliul General. in ce sistem de drept ati vazut dumneavoastra asta?
Asta e punctul meu de vedere. sa nu va surprinda faptul ca va Tntreb, va
Tntreb doar ca sa pricep 9i eu daca am injeles bine. O sa ma uit 9i eu pe
documentele din spate. §i mai mult decat atat, mergeji mai departe, sa ne
asumam 9i modificarea contractului initial, care nu prevedea aceasta
manevra, deci nu erau prevazute Tn macheta 4, cum o numiti
dumneavoastra, acest tip de plati de la Consiliul General catre
Termoenergetica. Corect? Am in+eles-o 9i pe asta?

I

Doamna lonescu Roxana – Director Executiv, Directia Servicii
Integrate

Da. De fapt catre A.D.I. T.B.I.

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Eu va urez succes. Grupul PSD nu va vota anomalia asta. Vorbiti cu

initiatorul sa-9i ia jucaria asta de aici, caci altfel nu cred ca vom ajunge
departe. Qi ne vom aduce 9i la presa, pentru ca a9a ceva este o anomalie
juridica.

Doamna Mitran Maria – Director, Directia Economica, Compania
Municipala Termoenergetica Bucure9ti S. A.

Buna ziua, tuturor! Pot sa va asigur ca exista cadrul legal privind
alocarea acestor pierderi. Exista Ordonanta de Guvern nr. 36, care chiar
acest lucru precizeaza. Inclusiv Tn contractul de delegare exista un capitol
in care se menjioneaza ca UAT-ul poate aloca aceste pierderi induse de
prestarea serviciului.

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Doamna, mai cititi inca o data.

Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
Domnule Badulescu, stati sa termine 9i dupa aceea intervenim.

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Este cu un scop. Mai citili inca o data, daca Tnregistreaza pierderi

?in
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Doamna Mitran Maria – Director, Direc+ia Economica, Compania
Municipala Termoenerqetica Bucure$ti S.A.

Pierderi induse de prestarea serviciului, da.

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
va multumesc!

Doamna Mitran Maria – Director. Direc jia Economica, Compania
Municipala Termoenerqetica Bucure$ti S.A.

Deci tariful a fost facut dupa Ordinul nr. 66 al ANRSC-ului, in care
tot asemenea lucruri sunt stipulate. in ceea ce prive9te aprecierea
dumneavoastra vizavi de ce a discutat 9i a prezentat doamna Roxana
lonescu, ganditi-va in felul urmator: compania are pierderi Tn fiecare an. in
situatia asta, compania va avea mari dificultali financiare. Anul acesta este
primul an in care la semestru avem o pierdere, ma refer la pierderea
financiara, mult mai mica fata de anul precedent. Anul precedent, la
30.06.2022, pierderea financiara era de 181 de milioane. Anul acesta,
potrivit situa+iilor financiare care au fost aprobate 9i depuse la Ministerul
de Finante, a fost undeva Ia 41 de milioane. Probabil nu vom mai avea
pierderi Tn aproximativ 4-5 ani. Dar trebuie sa existe acest suport. E
adevarat ca acolo scrie „poate”, dar nu depinde de noi, noi a9a am apreciat
Tmpreuna cu colegii no9tri de la primarie din cadrul serviciului de utilita li
publice. Daca mai ave Ii 9i alte Tntrebari, va rog frumos. Muljurnesc!

Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Da, eu a apreciez ceea ce dumneavoastra aji spus Tn sensul Tn care

pledoaria este pro causa, dar nu are legatura cu izvorul pe care noi astazi
it analizam, 9i anume aceasta pierdere. Faptul ca aceasta companie nu
are pierderi este meritul dumneavoastra, al celor care au in administrare
aceasta companie. Eu v-am spus raportat Ia cat ma duce pe mine capul
si la cata carte stiu eu, cam cum sta treaba. va multumesc!

I

Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
Am si eu o Tntrebare: banuiesc ca aceste Tntarzieri datorate ANRE-

ului se regasesc 9i Tn alte localita+i din !ara. Aveji cumva inforrna+ii in acest
sens?

Doamna Mitran Maria – Director. Directia Economica, Compania
Municipala Termoenergetica Bucure$ti S.A.

Din pacate, nu am aceste informatii. intarzieri nu exista decat acolo
unde CET-urile sunt separate de transport-distributie, deci cum e cazul la
noi. Constan+a cu siguranta are Tntarziere. in rest, unde CET-ul este
Tmpreuna cu transport, distribujie 9i furnizare, nu exista aceste decalaje,
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pentru ca ANRE-ul da, in acela9i timp, 9i producatorului §i
transportatorului. Noi, pentru ca suntem separati de CET-urile din
Bucure9ti, avem alt regim. E adevarat ca suntem sub ANRE, dar noi tariful
9i documentajia pentru ajustarea tarifului le efectuam 9i fundamentam
dupa Ordinul nr. 66 al ANRSC-ului.

Domnul Consilier Melciu Florin
Buna ziua! A9 dori sa Tntreb daca vreunul dintre colegii no9tri care

sunt Tn comisie este si in AGA la dumneavoastra

Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
Da, sunt in AGA, dar nu vad legatura.

Domnul Consilier Melciu Florin
Imediat, aici voiam sa ajung. Ideea este Tn felul urmator: am Tnteles

ca documentele care s-au prezentat Tn luna iulie Tn AGA, au relevat ca
pierderile au fost de 39,6 in 2022, fata de 36,7 in 2021. Sunt documentele
oficiale prezentate Tn AGA, deci Consiliul General chiar e pe dinafara si
’inghite orice, pentru ca vad ca acum se raporteaza 35,3 ca pierderi. Deci
nu bat docurnentele care au fost prezentate Tn AGA, fala de ce ni se
prezinta acum. Au fost doua lucruri prezentate diferit. Multumesc!

(

(

Doarnna Mitran Maria – Director, Direc{ia Economica, Compania
Municipala Termoenerqetica Bucure9ti S.A.

Situajia in AGA s-a prezentat Tn felul urmator: energia termica, sau
mai bine zis pierderea totala, a fost un scenariu. §i va spun §i de ce. S-a
discutat Tn AGA bilanjul pe 2022, din care a rezultat o pierdere de 39,88.
Atunci a trebuit sa dam ni9te explica Iii de ce raportat la anul precedent, a
crescut atat de mult 9i explicatia a fost urmatoarea: in anul 2022, in lunile
aprilie 9i octombrie, nu s-a furnizat energie termica sub forma de caldura,
motiv pentru care pierderea procentuala a crescut. Cifrele pe care
durnneavoastra le-ati spus mai devreme au fost expuse Tn AGA ca urmare
a unui scenariu Tn care noi am luat anul 2022 similar anului 2021. Adica
sa prindem energia termica cumparata 9i vanduta Tn lunile aprilie si
octombrie, cele care au impactat semnificativ anul 2022. Or, facand acest
scenariu raportat ta 2021, cand pierderea procentuala era de 36,77, ar fi
rezultat un procent de 35,38, daca Tn aprilie 9i octombrie compania ar fi
furnizat energie termica sub forma de caldura. Acestea au fost cifrele si
a9a au fost prezentate, inclusiv hartia care a ajuns la Consiliul General a
facut tot aceasta precizare, pentru ca am facut gi o hartie catre Consiliul
General, ca sa fie informat si Consiliul General in acest sens
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Domnul Consilier Melciu Florin
Am Tnteles. Deci, mai pe scurt, ca sa scurtam ideea, ati prezentat

ceva 9i ne daji sa aprobam altceva.

Doamna Mitran Maria – Director, DirecTia Economica. Compania
Municipala Termoenerqetica Bucure sti S.A.

Nu. Am prezentat 9i realitatea, cum este bilantul, dar am spus
cauzele

Domnul Consilier Melciu Florin
Deci Tn AGA aji prezentat un raport cu ni9te cifre, iar dupa o luna de

zile acel raport este modificat cu alte cifre. Nu ma duceti sus, jos 9i rna
invartiti. Tnseamna ca aceasta estimare a fost gre9ita sau prost facuta, sau
aji spus alte cifre pentru ca pierderea sa fie mai mica.

(

Doamna Mitran Maria – Director, Direc+ia Economica, Compania
Municipala Termoenerqetica Bucure9ti S.A.

Nu. Pierderea a fost prezentata la nivelul bilantului, exact cum a fost.
Eu v-am spus ca doar am facut un scenariu, daca am fi dat octombrie §i
aprilie, unde ar fi fost pierderea. Ca 9i istoric, pot sa va spun ca apa de
adaos a scazut. Pierderea, Tntr-adevar, a si crescut. Daca va aduceti
arninte, la 9edin ja la care a participat domnul Bitir, care a facut 9i bilantul
termoenergetic, a facut aceste precizari vizavi de bilan TuI termoenergetic
9i a spus ca, de9i procentual ea a crescut, ca 9i volume nu. Adica are un
trend descrescator, nu crescator. §i aceasta pondere este generata doar
de faptul ca nu s-a livrat energie termica sub forma de caldura. Chiar
profesorul a spus ca pierderile prin radiajie 9i convectie prin retelele de
transport au scazut cu 1,05 gigacalorie pe an.

Doamna Consilier Stoica loana
Domnul Badulescu, din ce am injeles eu, spune ca exista un singur

vinovat care a fost spus de dumneavoastra, adica ANRE-ul. Eu cred ca
nu ANRE-ul e singurul. Sunt mai mulji, Tncepand cu A.D.I. care niciodata
n-a vrut sa lucreze pentru aceasta unitate 9i pentru ce a fost Tnfiin+at. Toate
Tntarzierile care au venit, eu nu zic ca ANRE-ul a fost prompt 9i ne-a dat a
doua zi, dar nicidecum ANRE-ul n-a durat un an 9i ceva. Deci e 9i primaria,
pentru ca nu fac AGA care sa voteze ce este de votat. Contractul de
delegare are foarte multe lacune 9i nu se pun toli la masa ca sa le regleze
o data pentru totdeauna. Deci serviciul de termoficare este un serviciu
care este pentru popula+ie, nu pentru profit, nu pentru altceva. Deci atata
timp cat nu se pun toti Ia masa sa rezolve problema pierderilor 9i problema
ftnantarii acestui serviciu, niciodata nu va fi nimlc. Deci sunt mai multi

vinovati, nu numai ANRE-ul, asta voiam sa va spun.
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Domnul Consilier Badulescu Aurelian
Eu, daca fmi permite{i sa intervin, stimaji colegi, doamna Mitran, eu

va 9tiu pe dumneavoastra 9i pe celelalte doamne ca pe ni9te profesionisti.
Eu nu vreau sa cred ca ave Ii mana la spate 9i dumneavoastra faceti
aprecieri pe pierderi globale. Eu cred ca, din punct de vedere contabil,
dumneavoastra aveti instrumentele necesare sa identificati fiecare izvor
care genereaza aceasta pierdere. in contabilitate §titi clar de unde vin
aceste pierderi. Plus ca in arhiva mea exista cateva adrese, vreo trei la
numar, daca nu ma Tn9eala memoria, prin care eminenta cenusie a
termoficarii, domnul Cre+u, care acum este Ia CET, a9a ne spunea, ca
daca nu respectam 98 nu facem platile Tn termen, generam pierderi 98

penalitati. Deci iata ca lucrurile nu sunt tocmai a9a 9i va rog frumos sa
aveji grija pe chestia asta, ca e una delicata §i fiecare dintre noi nu vrea
sa duca crucea asta in spate. va multumesc din suflet! Eu atat am avut
de spus, nu mai am alta interven+ie, sa va dea Dumnezeu sanatate 9i spor
la treaba!

Domnul Presedinte Nicorescu Nicorel
Bun. Haideti sa trecem sa votam proiectul daca nu mai sunt alte

interventii. Multumesc!
Cu 3 voturi pentru, 4 abjineri 9i 1 vot impotriva, proiectul a

primit aviz nefavorabil.
va multumesc!
Mai sunt alte interventii?
Declar sedinta Tnchisa
La revedere!

Sedinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 12.25

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de platforma online de videoconferinta WebEx pe
care s-a desfasurat sedinta.

PRE§EDINTE,
Nicorel Nicorescu

SECRETAR
Melciu Florin


